
RADA GMINY 
CEWICE 

Protokół Nr XXII/2020 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 17 grudnia 2020 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Zastępca Wójta Gminy Cewice, Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Kierownik OPS w Cewicach, 
- radca prawny, 
- protokolant. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X X I I sesję Rady Gminy Cewice. Następnie 
stwierdził prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji w dniu 19.11.2020 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na 

rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2021-2032 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na 2021 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Cewice 
oraz planów pracy komisji stałych Rady na rok 2021 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) przedstawienie planów pracy przez Przewodniczących komisji stałych 

Rady oraz przez Przewodniczącego Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów jednostek pomocniczych 
Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta Gminy. 
11.Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy 

Cewice. 
12.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

13.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
14.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
15. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 



Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś chciałby 
zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wójt Gminy Cewice zgłosił następujące wnioski do porządku obrad: 
1. Wprowadzenie punktu 4A o treści: 
4A. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 

wydatków niewygasających w roku budżetowym 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały 

2. Wprowadzenie punktu 9A o treści: 
9A. Podjęcie uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Maszewo I . 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

3. Wprowadzenie punktu 9B o treści: 
9B. Podjęcie uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Cewice I . 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

Innych propozycji nie było. 

Następnie Pan W. Keller zapytał się, kto jest za wprowadzeniem punktu 4A 
do porządku obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni Rady Gminy Cewice w niniejszej sprawie głosowali następująco: 



za - 15, 
przeciw - O, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Pan W. Keller poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wprowadzenia punktu 
9A do porządku obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni Rady Gminy Cewice w niniejszej sprawie głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał również pod głosowanie wniosek w sprawie 
wprowadzenia punktu 9B do porządku obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni Rady Gminy Cewice w niniejszej sprawie głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji w dniu 19.11.2020 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na 

rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 



4A. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 
wydatków niewygasających w roku budżetowym 2020 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2021-2032 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na 2021 
rok 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy 
Cewice oraz planów pracy komisji stałych Rady na rok 2021 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) przedstawienie planów pracy przez Przewodniczących komisji stałych 

Rady oraz przez Przewodniczącego Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów jednostek pomocniczych 
Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie komisji stałych, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
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c) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9A. Podjęcie uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Maszewo I . 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9B. Podjęcie uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Cewice I . 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

11.Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy 
Cewice. 

12.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

13.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
14.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
15. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
16. Zamknięcie obrad sesji 

Za przyjęciem porządku obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice 
z uwzględnieniem wniosków Wójta Gminy, radni głosowali w następujący 
sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 



Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X X I sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, był przesłany 
wszystkim radnym do zapoznania się, a także godzinę przed sesją wyłożony był 
do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X X I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2020. 

Wójt Gminy omówił zmiany w uchwale budżetowej Gminy Cewice na rok 2020 
na podstawie uzasadnienia stanowiącego załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinię do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 



i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Radny Z. Tryba miał pytania w kwestii wyboru paliwa do nowego pieca w 
szkole w Przerytem. 

Pan Wójt wyjaśnił, że szkoła będzie ogrzewana pelletem. 

Pan Tryba zapytał się, czy brano pod uwagę inny rodzaj paliwa np. ekogroszek. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że tak i nie jest to mniejszy koszt. Omówił też kwestie 
związane z ociepleniem budynku szkoły w Przerytem. 

Rany Tryba miał obawy co do kosztów eksploatacji pieca na pellet. 

Pan Wójt omówił kwestie ekologiczne związane z nowymi standardami 
dotyczącymi użytkowania nowych pieców i wymianą starych pieców. 

Radna M. Dzienisz zwróciła uwagę na wyższe koszty eksploatacji pieców na 
pellet niż na ekogroszek. 

Radna Marzena Reclaf pytała o zainteresowanie nauczycieli z terenu Gminy 
Cewice w kwestii dofinansowania zakupu sprzętu do prowadzenia zajęć 
zdalnych. 

Pan Wójt poinformował, że zainteresowanie było 100 %. 

Przewodniczący Rady miał pytania w kwestii zwiększenia wydatków na remont 
dachu w Bukowinie, oraz tego w jaki sposób Wójt planuje odzyskać te środki od 
Stowarzyszenia Rozwój Bukowiny. 

Pan Wójt poinformował, że Stowarzyszenie Rozwój Bukowiny zaoszczędzone 
środków z subwencji oświatowej przekaże na rzecz Gminy Cewice. Wójt na tę 
chwilę nie zna dokładnej kwoty. Jeżeli będzie to kwota ok. 150 tys. zł, wówczas 
Gmina Cewice nie poniesie żadnych dodatkowych kosztów związanych 
z remontami w szkole w Bukowinie. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 4A 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków 
niewygasających w roku budżetowym 2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Poinformował, że 4 zadań 
nie udało się wykonać. Omówił kolejno przyczyny nie wykonania 
poszczególnych zadań. 

Przewodniczący Rady zapytał się, czy ktoś ma uwagi do niniejszej uchwały. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2021-2032. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał Uchwałę 
nr 225/g214/F/III/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 03 grudnia 2020 r., w sprawie opinii o projekcie uchwały 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2021-2032, która 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Pani Maria Franciszczak - Skarbnik Gminy Cewice odniosła się do uwag RIO 
zawartych w w/w uchwale 



Wójt omówił zagadnienia związane z uchwalaniem Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Cewice na lata 2021-2032, kwotą zadłużenia Gminy, 
dochodami z tytułu PIT. Ponadto zgłosił wniosek do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 
2021-2032 o treści: 

„W§ 3 uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2021-203 należy dodać punkt 3 o treści: 
Upoważnia się Wójta Gminy do przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
organizacyjnych Gminy do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których 
realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do 
zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy." 

Pan W. Keller poddał pod głosowanie w/w wniosek. 

Radni Rady Gminy Cewice w niniejszej sprawie głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinię do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 
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Przewodniczący Rady miał pytania odnośnie uzyskania dofinansowania z 
Funduszu Dróg Samorządowych w drugim naborze wniosków. 

Pan Wójt poinformował, że najprawdopodobniej Gmina Cewice nie uzyska 
dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych i że nie ma drugiego naboru. 

Radny Adrian Wenta zapytał się, czy Gmina Cewice przystępuję do korzystania 
ze środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Pan J . Bańka poinformował, że uzyskano 1 min zł dofinansowania na budowę 
kanalizacji w Cewicach. Ponadto przedstawił informacje na temat spotkania 
Wójta z Panem Piotrem Mullerem. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad 6 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na rok 2021. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał Uchwałę 
nr 226/g214/P/III/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 03 grudnia 2020 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Rady Gminy Cewice na 2021 rok oraz możliwości sfinansowania 
deficytu budżetu, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Pan Wójt - Jerzy Bańka udzielił wyjaśnień do niniejszej uchwały. Podkreślił, że 
dochody bieżące i wydatki bieżące muszą się równoważyć. Głównymi 
problemami są niskie dochody z tytułu PIT oraz wysokie koszty związane z 
oświatą w Gminie. Omówił kwestie odzyskania podatku YAT. 

Pan P. Celmer omówił kwestie związane z apelacją złożoną do sądu w związku 
z niewykonaniem inwestycji w terminie - kanalizacji w Siemirowicach przez 
wykonawcę. 
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Następnie Wójt omówił kwestie związane z budową dróg, wodociągów, 
kanalizacji. Poprosił o racjonalne wykorzystywanie funduszy sołeckich. Omówił 
również kwestie związane z pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinię do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Radna Marzena Reclaf poinformowała, że projekt budżetu na 2021 r. Komisja 
Budżetu i Rozwoju porównywała z tegorocznym budżetem. Podkreśliła, 
że niepokojący jest fakt znacznie szybszego wzrostu wydatków bieżących 
w stosunku do dochodów bieżących. Zauważyła, że ma na to wpływ wysokość 
subwencji oświatowej, która zmalała w porównaniu do roku poprzedniego, 
a także malejący udział w podatku dochodowym od osób fizycznych. 
Poinformowała również, że Komisja Budżetu i Rozwoju wystąpiła do Wójta 
Gminy z wnioskiem o rozpropagowanie akcji informacyjnej w Gminie Cewice 
pn.: „ROZLICZ PIT W GMINIE C E W I C E - TO DO C I E B I E WRACA" 
polegającej na zachęceniu mieszkańców Gminy Cewice do rozliczania podatku 
PIT w miejscu ich zamieszkania. Zauważyła, że wpłynie to na zwiększenie 
dochodów Gminy, co umożliwi realizację zadań inwestycyjnych poprawiających 
jakość życia mieszkańców naszej Gminy. Podkreśliła także, że zadnia 
inwestycyjne takie jak budowa wodociągów, kanalizacji i dróg są zadaniami 
priorytetowymi. Zauważyła, że planuje się również budowę ścieżek rowerowych 
w kierunku Kamieńca i Maszewa Lęborskiego, co poprawi bezpieczeństwo 
poruszających się mieszkańców Gminy Cewice. 
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Radny Z. Tryba miał pytania odnośnie podziału środków z funduszu sołeckiego 
na kilka zadań w danym sołectwie. Zapytał, jak rozwiązać problem, aby móc 
realizować różne, konieczne do wykonania zadnia w danym sołectwie, zgodnie 
z oczekiwaniami mieszkańców. 

Pan Wójt poinformował, że należałoby kolejno realizować dane zadnia od 
początku do końca w miarę posiadanego budżetu, a nie rozdrabniać fundusz 
sołecki na kilka zadań i realizacja danego zadania wówczas przebiega 
wieloetapowo i trwa kilka lat. 

Przewodniczący Rady poinformował, że należy kwestie funduszu sołeckiego 
roztropnie rozważyć w przyszłości. Podział środków z tego funduszu należałoby 
rozpatrywać globalnie mając na uwadze całą Gminie Cewice, a nie myśleć 
kategoriami o własnych okręgach wyborczych. Następnie zauważył, że gminy 
ościenne pozyskują znacznie większe fundusze zewnętrzne. I zwrócił się z 
prośbą za pośrednictwem Wójta do pracowników Urzędu Gminy o wytężoną 
pracę w pozyskiwaniu tych środków zewnętrznych. Zapewnił też wsparcie Rady 
Gminy w tej kwestii. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5min. przerwy. 

Stan Rady po przerwie - 14 radnych. Nieobecny H. Rosin. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Cewice oraz 
planów pracy komisji stałych Rady na rok 2021. 

Na obrad X X I I sesji Rady Gminy Cewice przybył H. Rosin. 
Stan Rady - 15 radnych 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że plany pracy są radnym 
doskonale znane i nie będą one odczytywane. Będą one zamieszczone również 
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w BIP Urzędu Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutów jednostek pomocniczych 
Gminy Cewice. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 

Głos zabrał również Pan A. Wenta - Przewodniczący doraźnej Komisji Rady 
Gminy Cewice ds. przygotowania zmian w Statutach jednostek pomocniczych 
Gminy Cewice i przedstawił informację na temat prac komisji i wyników 
konsultacji zgodnie z § 6 zarządzenia nr 86/2020 Wójta Gminy Cewice z dnia 
06.10.2020 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Cewice dotyczących uchwalenia Statutów jednostek pomocniczych Gminy 
Cewice. 

Przewodniczący wskazał, że należy w § 1 pkt 12 uchwały wykreślić słowo 
„Rady", które omyłkowo zostało wpisane. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinię do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 
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Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Pan P. C. - radca prawny Urzędu Gminy 
Cewice. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 

Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 A 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Maszewo I . 
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Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały. Podkreślił, 
że uchwała jest wynikiem tego, iż w Maszewie Lęborskim istnieje pilna 
potrzeba rozbudowania cmentarza, a także zwiększenie możliwość prowadzenia 
działalności inwestycyjnych przez mieszkańców. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radny Z. Tryba miał pytania, co się stanie gdy miejsca na cmentarzu w 
Maszewie Lęborskim będzie za mało. 

Pan Wójt poinformował, że w tej kwestii obowiązują procedury, które są 
czasochłonne. 

Radna Marzena Reclaf zapytała się, czy plan zagospodarowania przestrzennego 
jest zgodny ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego? 

Pan Wójt poinformował, że w Maszewie Lęb. - tak. 

Pan Keller odniósł się do kolejnej uchwały porządku obrad i zapytał się, czy 
plan zagospodarowania przestrzennego jest zgodny ze studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego w Cewicach ? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że mieszkańcy Cewic zwracali się o zmianę klasyfikacji 
działek rolnych, czy też zagrodowych na zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. W związku z tym, że Gmina musi spełnić odpowiednie 
wskaźniki i nie można zmienić klasyfikacji tych działek na zabudowę 
mieszkaniową, mieszkańcy Cewic zwrócili się do Wójta o zmianę klasyfikacji 
działek rolnych na zagrodowe. Wójt wychodząc na przeciw mieszkańcom, aby 
mieszkańcy mogli budować domy chce przystąpić do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego. Następnie omówił również kwestie 
dot. działek inwestycyjnych. 

Pan W. Keller zapytał się, jakimi kryteriami kierował się pracownik typując 
wskazane w omawianych uchwałach tereny do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, ponieważ wniosków o zmianę m.p.z.p. jest 
więcej. 
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Pan Wójt wyjaśnił, że w uchwałach zawarto wnioski właścicieli działek rolnych, 
którzy chcieli je przeklasyfikować na działki zagrodowe. 

Pan Keller podsumowując stwierdził, że rozumie iż przeanalizowano wszystkie 
wnioski mieszkańców i uwzględniono w uchwałach te wnioski, które były 
zgodne ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. Podkreślił, że m.p.z.p. są istotne ze względów finansowych dla 
Gminy, ale również ze względów estetycznych. 

Radna Marzena Reclaf zapytała się, dlaczego nie uwzględniono dzisiaj 
wniosków mieszkańców Łebuni i Bukowiny oraz dlaczego nie można było tego 
połączyć? 

Pan Wójt poinformował, że to wiąże się z finansami i robi to się sukcesywnie. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 B 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie trybu przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Cewice I . 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice poinformował, że wyjaśnienia odnośnie 
tej uchwały były już w poprzednim punkcie porządku obrad dzisiejszej sesji 
Rady Gminy Cewice. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
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za - 15, 
przeciw - O, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 
Wójt Gminy Cewice na początku przekazał radnym pisemną informację na 
temat pozyskanych środków i złożonych wniosków na dofinansowanie różnego 
rodzaju inwestycji i zadań w 2020 r., która stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 
Następnie przedstawił blok informacyjny na poniższe tematy: 

• pozyskiwanie środków zewnętrznych, 
• propagowanie akcji rozliczania PIT w miejscu zamieszkania, 
• zakup kosza na nakrętki, 
• brak środków na świadczenie 500 +. 

Przewodniczący Rady poinformował, że cieszy się, iż radni otrzymali 
informację temat pozyskanych środków i złożonych wniosków na 
dofinansowanie różnego rodzaju inwestycji i zadań. Podkreślił, że mimo 
wszystko trzeba nadal dążyć do tego, aby tych środków zewnętrznych było 
więcej. 

Ad. 11 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju w roku 2020 
przedstawiła Pani Marzena Reclaf (załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

Radna K. Drywa opuściła obrady X X I I sesji Rady Gminy. 
Stan Rady - 14 radnych. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2020 roku 
przedstawił Pan Grzegorz Partyka (załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 

Radny M. Grybisz opuścił obrady X X I I sesji Rady Gminy. 
Stan Rady - 13 radnych. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury Komunalnej Inwestycji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska w 2020 roku przedstawił Pan Daniel 
Wasielewski (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 
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Pani Anna Kubica przedstawiła sprawozdanie z działalności w 2020 roku 
Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu(załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2020 roku przedstawiła 
Pani Maria Bachan (załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Wszyscy przewodniczący poszczególnych komisji stałych Rady złożyli 
podziękowania członkom komisji za sumienną pracę. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady odczytał n/w wnioski wypracowane prze komisje stałe 
Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0003.1.1.2020 z dnia 04.12.2020 r. - wniosek Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice (załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu). 

za niniejszym wnioskiem radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący 
sposób: 
za - 13, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy zostanie przygotowana ulotka propagująca 
akcję dot. rozliczania piatów w Gminie Cewice. 

Pan Wójt poinformował, że tak. 

Pan Keller poprosił o jak najszybsze przygotowanie ulotki. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
n/w opinie wypracowane prze komisje stałe Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0012.2.12.2020 z dnia 20.11.2020 r. - opinie Komisji 
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Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy 
Cewice (załącznik nr 20 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.3.15.2020 z dnia 20.11.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 21 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.3.16.2020 z dnia 20.11.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 22 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.5.2.2020 z dnia 20.11.2020 r. - opinie Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Cewice (załącznik nr 23 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.4.6.2020 z dnia 20.11.2020 r. - opinie Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu). 

• pismo nr OOS.0012.1.11.2020 z dnia 04.12.2020 r. - opinie Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice (załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu). 

Ad. 13 

Radna A. Kubica miała pytania odnośne tego, czy wszystkie dzieci w Gminie 
Cewice mają wystarczająco funkcjonujący Internet, aby mogły się uczyć 
zdalnie. 

Pan Wójt poinformował, że nie miał żadnych zgłoszeń, aby dzieci miały 
problemy z Internetem i nie mogłyby uczyć się zdalnie. 

Radny G. Partyka zapytał o możliwość wykonania oświetlenia chodnika 
i przejścia dla pieszych przy drodze w stronę cmentarza. 

Pan Wójt poinformował, że sprawdzi, czy istnieje możliwość montażu 
oświetlenia w tym miejscu i wskazał na konieczność zamontowania w tym 
miejscu sygnalizacji świetlnej. 

Ad. 14 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 
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Ad. 15 

Sołtysi nie mieli możliwości zajęcia głosu w tym punkcie z uwagi na fakt, iż 
mogli obserwować sesję Rady Gminy Cewice wyłącznie online z uwagi na 
zachowanie środków bezpieczeństwa w związku panującą epidemią 
Koronawirusa. Ponadto przed sesją Rady Gminy Cewice do biura rady, ani też 
do Przewodniczącego Rady, Sołtysi z terenu Gminy Cewice również nie wnieśli 
żadnych uwag bądź informacji na sesję w sposób pisemny. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za 
dobry, chodź niełatwy rok i za ciężką oraz owocną pracę. Złożył również 
świąteczne i noworoczne życzenia dla mieszkańców Gminy Cewice, 
pracowników Urzędu Gminy w Cewicach i zebranych na dzisiejszej sesji. 

Następnie Wójt Gminy wyraził zadowolenie z pracy z radnymi, sołtysami 
urzędnikami i prawnikami. Za co serdecznie wszystkim podziękował i złożył 
życzenia świąteczne i na nowy 2021 rok. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X X I I sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 
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Protokół sporządziła: Lidia Schulz 
Dnia 23.12.2020 r. A . - , , o v D / \ n Y 

Ad. 16 
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